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تولید 1101 مگاوات انرژی پاک
جلوگیری از پخش 1.6 میلیون تن آلاینده

در حال حاضر ظرفیت نیروگاه های تجدیدپذیر در کشور به 1101 مگاوات 
افزایش یافته است که سالانه با تولید برق بالغ بر 2154 میلیون کیلووات 

ساعت، ناترازی برق را خصوصاً در زمان های پیک کاهش می دهد.
در حال حاضر ظرفیت نیروگاه های تجدیدپذیر در کشــور بــه 1101 مگاوات افزایش یافته 
اســت که سالانه با تولید برق بالغ بر 2154 میلیون کیلووات ساعت، ناتزاری برق را خصوصاً 
در زمان های پیک کاهش می دهد، همچنین سالانه از مصرف بالغ بر 685 میلیون متر مکعب 
معادل گاز طبیعی و انتشار یک میلیون و 664 هزار و 578 هزار تن آلاینده های زیست محیطی 
جلوگیری کرده و باعث صرفه جویی 530.735 هزار مترمکعب آب در فرآیند تولید برق می شود.

بنا بر این گزارش امروزه به دلیل مسائل اقتصادی، اجتماعی و زیست محیطی، استفاده از انرژی 
تجدیدپذیر به عنوان جایگزین مناسب برای حامل های انرژی فسیلی توصیه می شود، چرا که 
کاهش ذخایر سوخت فسیلی از یک سو و غیرواقعی بودن قیمت این حامل ها از سویی دیگر 
موجب هدر رفت منابع مالی کشور در حوزه های مختلف و به خصوص در بخش صنعت برق 

شده است.
همچنین باتوجه به شرایط اقتصادی کشور، احداث نیروگاه های حرارتی جدید به دلیل زمانبر 
بودن فرایند احداث و ناترازی سوخت در کشور، به تنهایی نمی تواند پاسخگوی نیاز فعلی و رشد 
بار سالانه شبکه باشد، به همین منظور احداث نیروگاه تجدیدپذیر می تواند گزینه مناسبی برای 
مقابله با این مشکلات بوده و امکان دسترسی به برق پایدار را در کوتاه ترین زمان ممکن فراهم 
سازد.در این راستا، وزارت نیرو در دولت سیزدهم برنامه هایی را برای احداث نیروگاه تجدیدپذیر 
ارائه کرده است که یکی آن ها برنامه احداث 10 هزار مگاوات نیروگاه تجدیدپذیر است. برنامه ای 
که در آن تولید 4 هزار مگاوات برق از طریق نیروگاه بادی خورشیدی و 3 هزار مگاوات نیروگاه 

بادی و 3 هزار مگاوات احداث نیروگاه خود تأمین صنایع در آن پیش بینی شده است.
بر اساس اعلام وزارت نیرو، اخیراً نیز احداث 30 هزار مگاوات نیروگاه تجدیدپذیر طی 5 سال در 
جلسه شورای عالی انرژی به تصویب رسید که خبر از آینده ای روشن در زمینه احداث نیروگاه های 

تجدیدپذیر در کشور می دهد.

مدیرعامل شرکت ملی مناطق نفت خیز جنوب خبر داد
 انتقال مجموعه انبارهای مناطق نفت خیز جنوب 

به خارج از اهواز
مدیرعامل شرکت ملی مناطق نفت خیز جنوب گفت: انبار بزرگ لوله و مجموعه 
انبارهای مناطق نفت خیز جنوب مســتقر در ناحیه صنعتی کارون با اقدامی 

جهادی تا پیش از پایان امسال به خارج از شهر اهواز منتقل می شوند.
به گزارش شرکت ملی مناطق نفت خیز جنوب، علیرضا دانشی در حاشیه بازدید از عملیات 
احداث انبار جدید لوله اهواز در منطقه کریت با اشاره به اینکه در ادامه برنامه ساماندهی به انبارهای 
شرکت، پروژه جابه جایی انبارهای لوله مناطق نفت خیز جنوب به منطقه کریت اجرایی شده است. 
تصریح کرد: در گام نخست این عملیات، 17 هکتار زمین مورد نظر برای استقرار کل لوله ها، با 
همکاری مدیریت های کالا، ترابری و مهندسی و ساختمان زیرسازی و تسطیح شده، آنگاه برنامه 

انتقال 120 هزار شاخه انواع لوله مستقر در انبار کارون به محل جدید منتقل می شود.
وی با اظهار خرسندی از سرعت عملیات و تشریک مساعی مدیریت های مرتبط با موضوع، 
رعایت اصول مهندسی، استانداردهای ایمنی در ایجاد انبارهای جدید، پیش بینی نیازهای آینده در 

افق 50 ساله را در این باره ضروری برشمرد.
مدیرعامل شرکت ملی مناطق نفت خیز جنوب با اشاره به سابقه این موضوع گفت: پروژه انتقال 
انبارهای ناحیه صنعتی به پیش از جنگ تحمیلی برمی گردد که به دلایل مختلف تاکنون معطل 
مانده بود.دانشی، جلوگیری از تردد ماشین آلات سنگین و کاهش بار ترافیکی شهر اهواز، رعایت 
مسائل زیست محیطی و توجه به امنیت شهروندان، رعایت اصول پدافند غیرعامل و نزدیکی 
کالا و مواد موردنیاز عملیات به چاه ها و تأسیسات تولیدی نفت را از مهمترین اهداف اجرای این 

پروژه برشمرد.

کشف میدان های جدید گازی در فارس
آغاز حفاری چاه اکتشافی در خُنج

عملیات حفاری یک حلقه چاه اکتشافی گاز در حوزه گازی تازه کشف شده 
»تخته« در شهرستان خنج آغاز شد.

عملیات حفاری یک حلقه چاه اکتشــافی گاز در حوزه گازی تازه کشــف شده »تخته« در 
شهرستان خنج طی مراسمی با حضور مدیر اکتشاف شرکت ملی نفت ایران، فرماندار شهرستان 
خنج و شــماری از مسئولان، آغاز شد.مهدی فکور، مدیر اکتشاف شرکت ملی نفت ایران در 
حاشیه این آیین گفت: استان فارس یکی از استان های بسیار مهم و زرخیز در کشور است که به 
 تعبیری پس از استان خوزستان که بزرگترین میدان های نفتی در آن قراردارد بسیار حائز اهمیت

 است.
وی با بیان اینکه استان فارس منابع گازی بسیار غنی دارد، افزود: مهمترین ویژگی استان فارس 
این است که بیشترین میدان های گازی را در خود داراست و اکتشاف هایی که تاکنون در این 
استان انجام شده نشان می دهد ظرفیت های بسیار بالقوه ای از ذخایر گازی در آن وجود دارد.مدیر 
اکتشاف شرکت ملی نفت ایران ادامه داد: با توجه به تأکیدهای اخیر مقام های ارشد کشوری درباره 
ذخایر عظیم گازی، استان فارس در اولویت قرار گرفته و شهرستان خنج نیز از اهمیت بسیاری 

در این زمینه برخوردار است.
کشف پنج حوزه جدید در جنوب فارس

فکور اضافه کرد: هم اکنون پنج حوزه اکتشافی جدید در جنوب فارس وجود دارد که این حوزه ها 
از ذخایر عظیم گاز بهره می برند و قابل استخراج هستند.وی منابع گازی تخته در شهرستان 
خنج را دارای ذخایر عظیم و بســیار غنی دانست و گفت: برای دست یافتن به منابع گازی در 
این منطقه پنج سال تلاش مستمر انجام شده و هم اکنون زیرساخت ها برای بهره گیری از این 
منابع آماده شده است.مدیر اکتشاف شرکت ملی نفت ایران یادآور شد: تاکنون 28 میلیارد تومان 
برای احداث راه برای محل حفر چاه اکتشافی هزینه شده است و برای حفر چاه اکتشافی اصلی 
که امروز شاهد آغاز عملیات اجرایی آن هستیم 600 میلیارد تومان اعتبار اختصاص یافته است.
فکور افزود: با اهدافی که در این شهرستان تعریف شده بی شک مشکل کمبود گاز در شبکه 

سراسری برطرف می شود.
شهرستان خنج بهره مند از منابع گازی

حسین حسین زاده، نماینده مردم لار، خنج، گراش و اوز در مجلس شورای اسلامی نیز در این 
باره گفت: شهرستان خنج بیشترین منابع گازی فارس را به خود اختصاص داده و هم اکنون از 
دو حوزه گازی هما و شانول با بیش از 50 حلقه چاه بهره می برد.وی افزود: حوزه گازی ارم نیز 
در حومه خنج وجود دارد که ذخیره بیش از 30 سال مورد نیاز کشور را داراست. بهادر اسفندیاری، 
فرماندار شهرستان خنج نیز با اشاره به موقعیت ویژه شهرستان خنج خواستار ایجاد تأسیسات 

گازی و پتروشیمی و صنایع نفت و گاز و بکارگیری نیروهای بومی این شهرستان شد.

اخبار کوتاه 

تلاش برای ساخت نیروگاه توسط صنایع 
از ســال گذشته در دســتور کار وزارت 
نیروی دولت ســیزدهم قرار گرفت که 

اکنون آیین نامه آن مصوب شد.
سال گذشته وزرای صنعت، معدن و تجارت و نیرو 
برای احداث نیروگاه توسط صنایع بزرگ به تفاهم 
رسیدند. براین اساس مقرر شد صنایع بزرگ برای 
رفع نیازهای برقی خود نسبت به ساخت نیروگاه 

اقدام کنند.
شرکت مدیریت شبکه برق ایران نیز همان زمان 
اعلام کرد که صنایعی کــه نیروگاه احداث کنند 

مشمول محدودیت های برقی در ایام اوج بار نخواهند شد. براین اساس، برخی صنایع برای احداث نیروگاه 
پیش قدم شده و اقدام به ساخت کردند. اکنون سخنگوی صنعت برق در این باره می گوید: آیین نامه اجرایی 
ماده 4 قانون مانع زدایی از توسعه صنعت برق درباره احداث نیروگاه توسط صنایع انرژی بر کشور به تصویب 
هیات دولت رسید.طبق اعلام شرکت مدیریت شبکه برق ایران، »مصطفی رجبی مشهدی« افزود: بر اساس 
ماده 4 قانون مانع زدایی از توسعه صنعت برق کشور، آیین نامه صنایع انرژی بر که شامل صنایع بزرگ فلزی، 
معدنی، پترو پالایشی و شیمیایی هستند، موظف به ساخت دست کم 10 هزار مگاوات نیروگاه تا پایان سال 
1404 هستند.وی با تاکید بر اینکه برنامه ریزی و هماهنگی های لازم دراین زمینه انجام شده است، ادامه داد: 
در تابستان امسال 675 مگاوات از ظرفیت این نیروگاه ها وارد مدار شد و امید است تا سال آینده این مقدار به 

یک هزار و 712 مگاوات افزایش یابد.
مدیرعامل شرکت مدیریت شبکه برق ایران گفت: با تصویب این آیین نامه، فرایند صدور مجوزهای لازم 
برای ســاخت این نیروگاه ها توسط صنایع انرژی بر کشور تسریع شده و صنایع کشور می توانند با سرعت 

بیشتری نسبت به تکمیل نیروگاه های خود اقدام کنند.
رجبی مشهدی خاطرنشان کرد: بر اساس آیین نامه اجرایی ماده 4 قانون مانع زدایی از توسعه صنعت برق که به 
تصویب هیات وزیران رسید، وظایف مشخصی برای تسهیل صدور مجوزهای لازم اعم از مجوز محیط زیست، 
تخصیص سوخت و تخصیص آب و اتصال به شبکه توسط نهادهای مربوطه مشخص شده که امید است با 
انجام به موقع این وظایف، نیروگاه های صنایع در سریعترین زمان ممکن به شبکه سراسری برق کشور متصل 

شوند و در نتیجه مصرف برق آنها از روی شبکه سراسری برق برداشته خواهد شد.
وی با اشاره به نقش مهم انرژی برق در فرایند تولید صنایع مشمول احداث نیروگاه، گفت: با اجرای این طرح 
علاوه بر تامین برق مطمئن و پایدار این مصرف کنندگان، با خارج کردن صنایع مذکور از برنامه های مدیریت 
مصرف، به افزایش سودآوری صنایع کشور نیز کمک شایانی خواهد شد.برنامه ساخت نیروگاه توسط صنایع 
همچنین گام موثری برای رفع ناترازی تولید و مصرف برق است که در روزهای اخیر رئیس جمهوری بر آن 

تاکید داشت.

صنایعبزرگانرژیبرنیروگاهسازمیشوند
ســخنگوی صنعت برق از ورود بخش 
صنعت به حوزه تجدیدپذیرها خبر داد 
و گفت: طبق آخریــن آیین نامه فرآیند 
صدور مجوزهای لازم برای احداث این 
نیروگاه ها توسط صنایع انرژی بر کشور 
تسریع شده و صنایع کشور می توانند 
با سرعت بیشتری نســبت به تکمیل 

نیروگاههای خود اقدام کنند.
مصطفی رجبی مشهدی با اشاره به لزوم توسعه 
تجدیدپذیرها با توجه به ناترازی صنعت برق، اظهار 
کرد: آیین نامه اجرایی ماده 4 قانون مانع زدایی از 

توسعه صنعت برق در خصوص احداث نیروگاه توسط صنایع انرژی بر کشور به تصویب هیات دولت رسید.
به گفته وی بر اساس ماده 4 قانون مانع زدایی از توسعه صنعت برق کشور، آیین نامه صنایع انرژی بر که 
شامل صنایع بزرگ فلزی، معدنی، پتروپالایشی و شیمیایی هستند موظف به احداث حداقل 10 هزار مگاوات 

نیروگاه تا پایان سال 1404 هستند.
سخنگوی صنعت برق با بیان اینکه در تابستان سال جاری 675 مگاوات از ظرفیت این نیروگاه ها وارد 
مدار شد و انتظار می رود که  تا سال آینده این مقدار به 1712 مگاوات افزایش یابد، گفت: بر اساس آیین 
نامه اجرایی ماده 4 قانون مانع زدایی از توسعه صنعت برق که در روز گذشته به تصویب هیات وزیران رسید، 
وظایف مشخصی برای تسهیل صدور مجوزهای لازم اعم از مجوز محیط زیست، تخصیص سوخت و 
تخصیص آب و اتصال به شبکه، توسط نهادهای مربوطه مشخص شده که امید است با انجام به موقع این 
وظایف، نیروگاه های صنایع در اسرع وقت به شبکه سراسری برق کشور متصل شوند و در نتیجه مصرف 

برق آنها از روی شبکه سراسری برق برداشته خواهد شد.
رجبی مشهدی با بیان اینکه مصوبه دیگری برای تامین منابع خرید برق تولیدی نیروگاه های تجدیدپذیر، 
انجام شد تا از محل صرفه جویی همین نیروگاه، منابعی در اختیار آنها قرار بگیرد، گفت: با تصویب آیین نامه 
اجرایی توسعه صنعت برق شرایطی را برای صنایع بزرگ و انرژی بر فراهم کردیم تا در احداث نیروگاه های 

حرارتی مشارکت داشته باشند.
وی با تاکید بر اینکه مشوق ها و توجیه اقتصادی لازم برای ساخت این نیروگاه ها پیش بینی شده است، اظهار 
کرد: این صنایع موظف شدند تا 10 هزار مگاوات نیروگاه حرارتی و تجدیدپذیر ایجاد کنند . به گفته سخنگوی 
صنعت برق با اجرای این طرح نه تنها به شبکه سراسری برق کشور کمک خواهد شد، بلکه صنایع نیز برق 

مطمئن برای تولید خواهند داشت و اتفاقات خوبی در حوزه تجدیدپذیرها رقم می خورد.
رجبی مشــهدی با اشاره به پتانسیل های ایران در حوزه توســعه انرژی های تجدیدپذیر، گفت: توسعه 
تجدیدپذیرها در ایران نیازمند سرمایه بود که با ورود بخش صنعت به این حوزه می توان به توسعه انرژی 

پاک امیدوار بود.

توسعهتجدیدپذیرهارقمخورد

معاون برنامه ریزی و اقتصادی وزیر نیرو 
با تاکید بر این کــه نگاه ها به پروژه های 
فاضلاب تغییر کرده است، گفت: آب مورد 
نیاز بخش کشاورزی، فضای سبز و صنعت 
از پساب تصفیه خانه ها تامین خواهد شد و 
تکمیل تصفیه خانه های فاضلاب در شهرها 

از اولویت های وزارت نیرو است.
به گزارش شــرکت آب و فاضلاب استان تهران، 
»یزدان رضایی« در جریان بازدید از پروژه لوله رانی 
خط انتقال فاضلاب و تصفیه خانه های فاضلاب غرب 
و جنوب تهران، شرکت آب و فاضلاب استان تهران 

را یک مجموعه توانمند برشمرد و افزود: حجم کار انجام شده در هر یک از پروژه ها نشان دهنده سرعت فزاینده 
آنهاست.وی در جریان این بازدید و نشست تخصصی روند پیشرفت پروژه های فاضلاب پایتخت، با بیان اینکه 
پروژه های مهمی مانند واحدهای 7 و 8 تصفیه خانه فاضلاب جنوب از حمایت و پشتیبانی وزارت نیرو برخوردار 
است، برای هماهنگی های لازم و پیگیری برای رفع برخی چالش ها در موضوع واردات تجهیزات و تخصیص 

اعتبارات لازم در دو پروژه تصفیه های غرب و جنوب قول مساعد داد.
 معــاون برنامه ریزی و اقتصادی وزیر نیرو با تاکید بر این که طرح های جمع آوری و تصفیه فاضلاب امروزه 
مهم ترین راه حل تامین آب مورد نیاز بخش های تولیدی کشــور است، افزود: براساس قانون بودجه 1402 و 
تکمیل آن در برنامه هفتم توســعه، بخش صنعت و کشاورزی تا زمانی که پساب در اختیار دارد نمی تواند از 
سایر منابع آب استفاده کند و قانون گذار به این جمع بندی رسیده است که آب مورد نیاز تولید از پساب استاندارد 

مناسب تامین شود.
 گفتنی است عملیات اجرایی واحدهای 7 و 8 تصفیه خانه فاضلاب جنوب تهران در سال 1398 شروع شد و 
تا بهمن 1401 فقط هشت درصد پیشرفت فیزیکی داشته و از بهمن 1401 تا مهرماه 1402 پیشرفت فیزیکی 
آن به 30 درصد افزایش یافته است.واحدهای 7 و 8 تصفیه خانه فاضلاب جنوب تهران ظرفیت تصفیه سالیانه 
89 میلیون مترمکعب فاضلاب را دارد.طرح فاضلاب تهران برای جمعیتی معادل 11 میلیون و 400 هزار نفر 
پیش بینی شده و اکنون در بخش تونل و خطوط انتقال نزدیک به 78.1 درصد پیشرفت فیزیکی و در بخش 
ســاخت تصفیه خانه حدود 39.3 درصد پیشرفت دارد که درمجموع این طرح 72.9 درصد پیشرفت فیزیکی 
داشته است.در حال حاضر 67 درصد از جمعیت شهر تهران تحت پوشش قرار دارند و تا پایان امسال شاخص 

برخورداری از 67 درصد به 80 درصد خواهد رسید.

تکمیلتصفیهخانههایفاضلاب
درشهرهاازاولویتهایوزارتنیرواست

معاونبرنامهریزیواقتصادیوزیرنیرو:

 نقش مهم امور حقوقی
 در افزایش بهره وری شرکت ملی نفت ایران

 صنعت گاز دست به دامن 
نمایندگان مجلس شد

مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران تأکید کرد راه حل مساله ای به نام ناترازی گاز

با شروع فصل سرد، نگرانی برای تامین گاز ایجاد شده تا 
جایی که معاون وزیر نفت در امور گاز از همه نمایندگان 
مجلس و درس آموختگان در این حوزه درخواست کمک 

کرد.
طبق اعلام کارشناسان، امسال با توجه به پیش بینی ها به واسطه پدیده  
»ال نینو«  ممکن اســت شرایط سخت تری را به نسبت به زمستان 
گذشته تجربه کنیم، اما با این حال صنعت گاز در همه بخش ها به ویژه 

بخش عملیاتی به طور شبانه روز در حالت آماده باش قرار دارد.
آنطور که مدیران صنعت گاز اعلام کرده اند حفظ جریان پایدار گاز در 
کشور اولویت نخست بوده و اقدام های مختلفی برای حفظ جریان پایدار 

گاز در کشور در حال انجام است.  
مدیرعامل شرکت ملی گاز  تاکید کرده باید همه هم و غم خود را به 
کار بگیریم تا هماهنگی های لازم اانجام شود تا زمستان پیش رو را مانند 

سال های گذشته به خوبی و با آرامش سپری کنیم.
به گفته چگنی باید تمهیدهای لازم اندیشیده شود؛  برای این کار همه 
درس آموخته های سال پیش به ویژه استان هایی که بیشتر درگیر بودند،  

در اختیار همه قرار گیرد تا بتوان از این تجربیات به خوبی استفاده کرد.
وی با بیان اینکه مدیران عامل شــرکت های گاز استانی،  به دلیل 
ماهیت فعالیت،  با همه بخش ها در ارتباط هستند و با تأکید مجدد بر 
تقویت زیرساخت ها که سبب تسریع در انجام پروژه های گازی خواهد 
شد، گفت: از همه نمایندگان مجلس می خواهم که در این زمینه بیش 
از پیش با شرکت های گاز استانی همکاری و همدلی داشته باشند تا از 

نتایج مثبت آن،  همه کشور بهره مند شود.

اکنون و با توجه به شرایط موجود، بهینه سازی مصرف گاز بهترین 
گزینه برای مقابله با چالش ناترازی اســت،  ضمن اینکه باید بدانیم 
بهینه سازی مقوله کوتاه مدت نیست و نیازمند همفکری و همکاری های 

فراسازمانی در بلندمدت است.
بی شــک سرمایه گذاری در بخش بهینه سازی انرژی به صرفه تر از 
ســرمایه گذاری در بخش تولید است با سرمایه گذاری هم در بخش 
بهینه سازی و هم در بخش هوشمندسازی می توان به مدیریت مصرف 
انرژی رسید؛ رویکردی بسیار مهم که باید برای تغییر و تحولات جهانی 

پیاده سازی شود.
طرح تعویض بخاری های فرسوده از جمله طرح های مهم است که در 

این طرح،  تعویض 4 میلیون بخاری در دستور کار است.
مطالعات کارشناسی نیز نشان داده بهترین گزینه برای مقابله با این 
وضع،  بهینه ســازی مصرف در همه ابعاد است.  از این رو،  تعویض 
تجهیزات فرسوده و هوشمندســازی به عنوان دو سرفصل جدی در 
موضوع بهینه سازی مصرف،  در دستور کار شرکت ملی گاز ایران است.
ذخیره سازی گاز در مخازن روزمینی،  نیز راهی اساسی برای مدیریت 
عرضه و تقاضا و شــیوه ای متداول در دیگر کشورها است،  بر همین 
اســاس،  شرکت ملی گاز ایران برای ســرمایه گذاری صنایع بزرگ 
به منظور ذخیره ســازی روزمینی گاز طبیعی به صورت ســی ان جی، 
اس ان جــی و مینی ال ان جی فراخــوان داده تا صنایع بتوانند با ایجاد 
ظرفیت های ذخیره سازی روزمینی گاز برای تأمین پایدار گاز زمستانه 

خود عمل کنند.
اولویت شرکت ملی گاز ایران را احداث واحدهای مینی ال ان جی بوده،  
این واحدها می توانند خود، تأمین کننده واحدهای ال پی جی شرکت های 
اســتانی باشــند؛  ضمن آنکه اصلی ترین منبع درآمد گاز،  صادرات 

مینی ال ان جی است.
تنهــا راه کاهش ناترازی گاز،  مصرف بهینه این کالای ارزشــمند 
است،  باید عزم خود را جزم کنیم تا با فرهنگ سازی و تبلیغات درست،  
تا10درصد کاهش مصرف و به عبارتی،  مدیریت مصرف داشته باشیم.
بی شــک انجام این اقدامات کمک مؤثری در رفع ناترازی گاز در 
کشور می کند،  می توان  با مدیریت مصرف،  تقویت زیرساخت ها و 
دیگراقدام های گفته شده،  نه تنها زمستان پیش رو را به خوبی سپری،  

بلکه این انرژی پاک را برای نسل های آینده حفظ کرد.

مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران با اشــاره به نقش اثرگذار امور 
حقوقی در افزایش بهره وری شــرکت، گفت: با کمک مدیران امور 

حقوقی به عنوان بنگاه اقتصادی باید چابک عمل کنیم.
به گزارش شــرکت ملی نفت ایران، محسن خجسته مهر در مرکز همایش های 
تخصصی این شرکت )باشگاه کوشک( در نشست هم اندیشی مدیران امور حقوقی 
شرکت ملی نفت ایران، اظهار کرد: یکی از وظایف مدیران حقوقی این است که اجازه 
ندهند مدیر اشتباه کند و با نظر خبرگان، با شناخت دقیق و رعایت مقررات بسیاری از 

مشکلات را می توان برطرف و زمینه تسهیل امور را فراهم کرد.
وی تصریح کرد: مدیران عامل به دنبال مدیران حقوقی هستند که راهکار نشان دهند، 
مدیران حقوقی می توانند سهمی قابل توجه در بهره وری شرکت ملی نفت ایران داشته 
باشند و دلیل اینکه تأکید می شود مدیران حقوقی در هیئت مدیره ها باشند برای این 

است که مسائل شرکت را حل کنند و راهکارهای صحیح ارائه دهند.
معاون وزیر نفت با بیان اینکه حقوقی ها باید اطلاعات کامل داشته باشند و در جریان 
جزئیات باشند تا بتوانند بهترین کمک ها را ارائه دهند، گفت: مدیران حقوقی باید یک 
تنه از شرکت ملی نفت ایران دفاع کنند و در این بخش به عنوان مسئول امور حقوقی 

در همه بخش ها حضور فعالانه داشته باشند.
خجسته مهر ادامه داد: پیشنهادهای مدیران حقوقی باید برای بهبود امور باشد و در این 

مسیر بر پایه مقررات، امور شرکت تسهیل و حجم مکاتبات کم شود.
وی افزود: از نظر کمی و کیفی با فقر نیروی انسانی روبه رو هستیم و در این مسیر باید 

با آموزش به توانمندسازی نیروهای مجموعه کمک کنیم.
مدیرعامل شــرکت ملی نفت ایران با اشــاره به ضرورت هم فکری و هم اندیشی 
مستمر، گفت: پیشنهاد می شود کارگروهی تخصصی در بخش حقوقی تشکیل شود تا 

با گفت وگو و تبادل تجربه به تسهیل فرآیندها در شرکت کمک شود.
تلاش برای هم افزایی و پیشبرد اهداف حقوقی

در ادامه، سیدحجت اله علم الهدی، مدیر امور حقوقی شرکت ملی نفت ایران هدف از 
برگزاری این نشست را آشنایی با مسائل و چالش های مشترک حقوقی، ظرفیت های 

موجود و تلاش برای هم افزایی و پیشبرد اهداف حقوقی برشمرد.
وی رسیدن به درک و فهم مشترک در مورد چالش های موجود در حوزه حقوقی و 
ارائه راهکارهای مؤثر برای حل مسائل و همچنین به اشتراک گذاشتن ظرفیت های 

موجود را از دیگر مزایای برگزاری نشست های جمعی مدیران حقوقی تابعه برشمرد.
عضو هیئت مدیره شــرکت ملی نفت ایران ضمن تأکید بر سرعت بخشی به روند 
اجرای امور حقوقی، اظهار کرد: گاهی اوقات چالش ها برای حل وفصل نیاز به پیگیری، 
برگزاری نشســت های مکرر و بهره مندی از تجارب و توانمندی های موجود در کل 

مجموعه شرکت ملی نفت دارد، از این رو ضروری است که ارتباطات و تعاملات درون 
سازمانی میان مدیران حقوقی بیشتر شود.

علم الهدی یکی از وظایف امور حقوقی شرکت ملی نفت ایران را پشتیبانی و حمایت از 
حقوقی های تابعه اعلام کرد و گفت: مجموعه نفت همواره تلاش کرده است تا در حل 
مسائل و چالش های قراردادی، دستورعملی و حتی ایجاد ارتباط با نهادهای حاکمیتی، 
قضایی و نظارتی همراه و حامی شــرکت های تابعه باشد و هماهنگی، همکاری و 

مساعدت های لازم را انجام دهد.    
وی افزود: وظیفه مدیریت امور حقوقی صیانت از عملکرد شرکت ملی نفت و مدیران 
این مجموعه است و این جایگاه باید تعریف و ترسیم شود و این نگاه که نشست های 
نظارت حقوقی، مانع و سد راه پیشرفت پروژه ها و عامل گرفتن سرعت روند اجرای 

کار است باید تبیین شود.
مدیر امور حقوقی شــرکت ملی نفت ایران دقت نظر حقوقی در تدوین قراردادها 
به منظور جلوگیری از مشکلات بعدی را لازم خواند و گفت: رسالت اصلی مجموعه 
صنعت نفت پیشــبرد طرح های تولیدی و توســعه ای میدان های نفت و گاز، ازدیاد 
برداشــت و... است از این رو دیدگاه های حقوقی در عین دقیق بودن، نباید بن بست 

ایجاد کند و مانع پیشبرد طرح ها با سرعت مناسب شود.    
علم الهــدی در پایان ضمن دعوت از مدیران حاضر در نشســت برای ارائه و طرح 
چالش ها و مسائل، اعلام کرد: هم اکنون در بخش های مدیریتی و کارشناسی نیاز به 
نیروهای متخصص و خبره احساس می شود که در این زمینه نیز باید به منظور جذب 

و نگهداشت نیروی انسانی راهکارهای اساسی اندیشیده شود.
در این نشست مسائل و چالش های مدیریت امور حقوقی شرکت ملی نفت ایران 
و شرکت های تابعه بررسی و با شناسایی ظرفیت های موجود مقدمات هم افزایی و 

تشریک مساعی در این بخش فراهم شد.

یک نماینده مجلس گفت: در ســالیان گذشته 
همواره با کسری تراز گاز مخصوصاً در زمستان ها 
مواجه بودیم ولی با بهره برداری از فاز 11 پارس 
جنوبی می توان تا حدودی کمبود گاز در زمستان ها 

را جبران کرد.
قاسم ســاعدی، درباره تأثیر راه اندازی و بهره برداری از فاز 
11 پــارس جنوبی گفت: بهره برداری از فاز 11 پارس جنوبی 
توسط مهندسان ایرانی یک دستاوردهای بزرگ برای کشور ما 
محسوب می شود. بهره برداری از فاز 11 پارس جنوبی نشان 
دهنده توانایی دانش بومی جمهوری اسلامی ایران است و این 
فاز 11 فازی اســت که به کشور نوید می دهد که به استقلال 

علمی و پژوهشی دست یافته ایم.
عضو کمیسیون انرژی مجلس توضیح داد: با بهره برداری 
از این فاز در واقع توانســته ایم اقدام به بومی سازی تجهیزات 

خود کنیم. تکیه بر تولیدات داخلی و دانش بومی ایرانی یقیناً در 
اقتصاد کشور تأثیرات بسیار زیادی دارد. اگر این رشد و توسعه 
و دســت یابی به دانش را بیشتر کنیم رونق اقتصادی به تمام 

معنا انجام می شود.
ساعدی افزود: در سالیان گذاشته همواره با کسری تراز گاز 
مخصوصاً در زمستان ها مواجه بوده ایم ولی با بهره برداری از 
این فاز بر حجم تولید ما افزوده شده و می توان تا حدودی کمبود 

گاز در زمستان ها را جبران کرد.
وی افزود: این مسئله نشان داده که استفاده از توان داخلی و 
تخصص مهندسان ایرانی و اعتماد به توانمندی نیروهای داخل 
کشور می تواند مشکلات ما را حل کند اما دلیل بهره برداری 
دیر هنگام از این فاز این بود که دولت یازدهم و دوازدهم به این 
مسئله نه تنها بی توجه بودند و به آن بها ندادند بلکه با توان 

داخلی و رشد آن مقابله هم کردند.

این نماینده مجلس با بیان اینکه خیلی از مایحتاج ما در صنایع 
پایین دستی و بالا دستی تولید می شود و این عوامل کلید رشد 
و توسعه به حساب می آید، خاطرنشان کرد: بهره برداری از فاز 
11 پارس جنوبی یک نوید خوب به اهل علم و دانش اســت 
که عرصه ورود آنها باز است و می توانند هر جا بخواهند ورود 
کنند. دانش بنیان ها هم در این عرصه نقش به سزایی داشته اند.
عضو کمیسیون انرژی مجلس تاکید کرد: این مسئله نشان 
دهنده اقتدار جهوری اسلامی است که در دانش و تکنولوژی 

علمی ما حرفی برای گفتن در بین کشورهای جهان داریم.
ساعدی گفت: بهره برداری از فاز 11 پارس جنوبی بسیاری از 
نگرانی ها در خصوص ناترازی گاز را برطرف کرد و نگرانی هایی 
که در حاکمیت و دولت برای رفع مشــکل مردم وجود داشت 
باعث شــد که در این مسیر 20 ساله قدم گذاشته شود و این 

مشکلات ظرف 2 سال برطرف شود.

جبران بخشی از کمبود گاز با بهره برداری از فاز 11 پارس جنوبی

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های 

فاقد سند رسمی
ــات  ــورخ 1402/07/26 هی ــماره 140260331011002354م ــر رای ش براب
موضــوع قانــون تعییــن تکلیــف وضعیــت ثبتــی اراضــی و ســاختمان هــای 
فاقــد ســند رســمی مســتقر در واحــد ثبتــی حــوزه ثبتــی ناحیــه ســه کــرج 
ــتکان  ــی پس ــی فتوح ــای آقاعل ــی آق ــارض متقاض ــه بلامع ــات مالکان تصرف
ــی در  ــع عل ــد ربی ــاد فرزن ــتان آب ــادره از بس ــماره 388 ص ــنامه ش بشناس
ششــدانگ یــک قطعــه زمیــن بــا بنــای احداثــی در آن بــه مســاحت 385/94 
متــر مربــع مفــروز از پــلاک شــماره 471 فرعــی از 144 اصلــی واقــع در البرز 
و بــا خریــداری از آقایــان اســماعیل یدائــی محمــد مومیونــد و عبدالمجیــد 
برهانیــان و امیــد کیانــی و بــا مالکیــت مالــک اولیــه آقــای علــی اکبــر کمالی 
روســتا تاییــد مــی نمایــد لــذا بــه منظــور اطــلاع عمــوم مراتــب در دو نوبــت 
بــه فاصلــه 15 روز آگهــی مــی شــود در صورتــی کــه اشــخاص نســبت بــه 
صــدور ســند مالکیــت متقاضــی اعتراضی داشــته باشــند مــی تواننــد از تاریخ 
انتشــار اولیــن آگهــی بــه مــدت دو مــاه اعتــراض خــود را به ایــن اداره تســلیم 
ــخ تســلیم ،اعتــراض  ــاه از تاری و پــس از اخــذ رســید ظــرف مــدت یــک م
دادخواســت خــود را بــه مراجــع قضایــی تقدیــم نماینــد. بدیهــی اســت در 
صــورت انقضــای مــدت مذکــور وعــدم وصــول اعتــراض طبــق مقــررات ســند 

مالکیــت صــادر خواهــد شــد.
حسین رضا نوری شاد 
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 ستاره خلیج فارس برترین پالایشگاه کشور
 شناخته شد

قرقیزستان خواهان دریافت فرآورده های نفتی و مدرن سازی 
پالایشگاه خود از سوی ایران شد

قرقیزستان خواهان تأمین فرآورده های نفتی مورد نیاز به ویژه 
بنزین، نفت گاز، سوخت جت، نفت سفید و قیر و مدرن سازی و 

بازسازی یکی از پالایشگاه های خود از سوی ایران شد.
جواد اوجی و مهرداد بذرپاش، وزیران نفت و راه وشهرسازی ایران در حاشیه سفر 
به قرقیزستان به همراه محمد مخبر، معاون اول رئیس جمهوری برای شرکت در 
بیست ودومین نشست شورای نخست وزیران سازمان همکاری های شانگهای، 

به درخواست طرف قرقیزستانی با وزیران انرژی و حمل ونقل این کشور دیدار و 
گفت وگو کردند.براساس این گزارش، قرقیزستان در این دیدار خواستار مشارکت 
ایران به ویژه وزارت نفت برای مدرن سازی، تعمیرات اساسی و بازسازی یکی از 
پالایشگاه های این کشور شد.قرقیزستان در این نشست افزون بر اینکه نیازمندی 
خود به فرآورده های نفتی به ویژه بنزین، نفت گاز، ســوخت جت و نفت سفید را 
اعلام کرد، خواهان تأمین قیر برای پروژه های راهسازی خود از سوی ایران بود.
وزیر نفت ایران نیز با ارائه توضیحات لازم از طرف قرقیزستانی خواست که 
جزئیات نیاز را از نظر حجمی و استانداردهای کیفی به طور دقیق تر اعلام کنند تا 

ایران بتواند براساس برنامه همکاری ها را با این کشور آغاز کند.
بیست ودومین نشست شورای نخست وزیران کشورهای عضو پیمان شانگهای 
در بیشکک قرقیزستان برگزار شد، معاون اول رئیس جمهوری با همراهی هیئت 
بلندپایه ایرانی افزون بر حضور برنامه های اصلی این نشســت در حاشیه آن 
نشست هایی دوجانبه نیز با اعضای حاضر پیرامون همکاری های متقابل داشت 
که دیدار با نخست وزیران روسیه، قرقیزستان، تاجیکستان و وزیر امور خارجه 

پاکستان از جمله آنهاست.

شــرکت نفت ســتاره خلیج فارس رتبه نخست شرکت های 
پالایشــی در حوزه اچ اس ئی و پدافند غیرعامل و رتبه برتر در 
حوزه تخصصی پدافند غیرعامل و مدیریت بحران در سال 1402 

را به دست آورد.
به گزارش شرکت نفت ستاره خلیج فارس، در ارزیابی حوزه اچ اس ئی و پدافند 
غیرعامل شرکت های پالایشی کشور طی سال 1402 که از سوی شرکت ملی 
پالایش و پخش فرآورده های نفتی ایران انجام شد، نفت ستاره خلیج فارس رتبه 
نخست شرکت های پالایشی در حوزه اچ اس ئی و پدافند غیرعامل و همچنین 

رتبه برتر در حوزه تخصصی پدافند غیرعامل و مدیریت بحران را به دست آورد.
در آیین نکوداشــت پدافند غیرعامل و نوزدهمین جــام برتر اچ اس ئی که در 
ســاختمان غدیر شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی ایران برگزار 
شــد، با توجه به ارزیابی ها، نفت ســتاره خلیج فارس به عنوان برترین شرکت 
پالایشی کشور در حوزه اچ اس ئی و پدافند غیرعامل معرفی و رتبه برتر در حوزه 
 تخصصی پدافند غیرعامل و مدیریت بحران به این مجموعه عظیم نفتی کشور

 اعطا شد.

در این آیین از علیرضا جعفرپور، مدیرعامل شرکت نفت ستاره خلیج فارس با 
اهدای لوح و نشان این ارزیابی از سوی جلیل سالاری، معاون وزیر و مدیرعامل 

شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی ایران قدردانی شد.
پالایشگاه ستاره خلیج فارس همواره با رعایت همه مباحث ایمنی، بهداشت، 
محیط زیستی و پدافند غیرعامل در تلاش است به عنوان الگویی درخشان در 

میان شرکت های پالایشی کشور سرآمد باشد.


